
Geachte heer/mevrouw,

Hierbij wil ik graag mijn zienswijze geven op uw ontwerpregeling betreffende het komend seizoen niet 
openen van de jacht op konijnen (landelijk) en hazen (in Groningen, Limburg en Utrecht). 

In mijn mening is het voornemen om de jacht op het konijn en haas (gedeeltelijk) in het komende 
seizoen niet te openen onterecht en gebaseerd op onvolledige en onjuiste data. 
Ook miskent het de belangrijke rol en inzet van jagers in het landelijk gebied. Ik vraag uw aandacht 
voor het volgende.

Mijn naam is: Jacco van Norel
Ik ben al 12 jaar actief als jager in een jachtveld in het werkgebied van de Wildbeheereenheid 
Oldebroek/Oosterwolde in de provincie Gelderland (noordelijkste deel van deze mooie provincie). In 
onze WBE ben ook ik als jager betrokken bij het wildbeheer zoals dat in de Wet Natuurbescherming is 
bepaald: zorgen voor een gezonde wildpopulatie en ervoor zorgen dat in mijn jachtveld een redelijke 
wildstand wordt gehandhaafd. Ook zorgen wij ervoor dat in ons jachtveld schade veroorzaakt door 
wild aan landbouwgewassen wordt voorkomen/beperkt. 

In mijn ervaring is met name de populatie van het konijn sterk fluctuerend. Waar we jaren een aantal 
konijnen waarnemen kan de stand in 1 seizoen enorm toenemen. Staat de wet ons dan niet toe om de 
populatie te beperken dan wijst het verleden uit wat dit voor gevolgen heeft. 
Bij een extreme groei van de populatie in het verleden blijkt dat bij het niet ingrijpen altijd een 
dierziekte zoals myxamatose uitbreekt. Dit met het gevolg dat bijna de gehele populatie word 
uitgeroeid, waarna het jaren duurt voordat de populatie weer stabiel is.
Het resultaat van het sluiten van de jacht op het konijn draagt in mijn ogen dus bij aan achteruitgang 
van het konijn. We kunnen immers niet meer ingrijpen bij een snel groeiende populatie.

In ons jachtveld en de gehele wildbeheerheenheid is de stand van de haas en overige wildsoorten al 
jaren stabiel. Daarbij word afschot altijd bepaald aan de hand van meerdere tellingen gedurende het 
jaar. Een jager wil immers kunnen blijven jagen en zal daarom nooit afschot doen ten nadele van de 
populatie. 

Uw voornemen om de jacht op het konijn en de  haas te sluiten lijkt voornamelijk te zijn gebaseerd op 
het onderzoek van het WEnR en de teldata van MUS en de broedvogelmonitoring. Beide organisaties 
tellen alleen overdag en leggen de prioriteit op vogels waarbij een haas en konijn een bijtelling is.
Ook word er in het onderzoek van het WEnR niet aangeven waardoor eventuele achteruitgang van de 
populatie is ontstaan. 

In mijn mening is deze data onvolledig. Onze telgegevens waarbij op meerdere momenten geteld 
word zijn niet meegenomen in het onderzoek terwijl deze een heel ander beeld laten zien.

Mijn dringende verzoek aan de minister is dus om het voornemen om de jacht op het konijn (en haas) 
niet te openen laat varen en de jacht op deze soorten het komende seizoen in heel Nederland wel 
plaats te laten vinden. 

Met vriendelijke groet,


